

ACKNOWLEDGEMENTS /

REMERCIEMENTS

Many individuals and groups have contributed to the success of this project.

I would like first to thank the Department of External Affairs for funding the project and the publication of the book. In particular, I wish to thank Donna Thurston of the Academic Relations Division, for her assistance and support.

The staff of the various Canadian missions abroad have also been very helpful in forwarding new publications. Special thanks are due to Kensei Yoshida, academic relations officer, and Hiroshi Komatsu, library clerk, at the Canadian Embassy in Tokyo for supplying transliterated listings of Japanese-language academic books published over the past few years.

The National Library of Canada has also provided tremendous assistance and support. I would like to thank André Paul, Margot Clarke, Monique Dupré and Celeste Blanco of the Acquisitions and Bibliographic Services Branch, and Rosalie Fox and Ursula Schultz in the Reference and Information Services Division.

The member associations of the ICCS, Canadian Studies programs, and individual scholars have played the most vital part in the success of the project, sending in many of the titles in the bibliography and thus enriching

Ce projet a bénéficié de l'aide de nombreux groupes et individus.

Je tiens à remercier tout d'abord le Ministère des affaires extérieures, qui a publié les premières éditions de cet ouvrage, et qui a subventionné le projet. L'aide de Donna Thurston, de la Direction des relations internationales en matière d'éducation, a été particulièrement précieuse.

Les membres du personnel des diverses ambassades du Canada, qui nous ont fait parvenir les publications les plus récentes, nous ont également été d'un grand secours. Kensei Yoshida, agent des relations culturelles, et Hiroshi Komatsu, commis bibliothécaire, nous ont obligeamment fourni les transpositions en alphabet romain des titres d'ouvrages japonais parus récemment.

Je voudrais aussi remercier très sincèrement plusieurs membres du personnel de la Bibliothèque Nationale du Canada, qui n'ont pas ménagé leur aide et leur soutien: André Paul, Margot Clarke, Monique Dupré et Céleste Blanco, de la Direction des acquisitions et des services bibliographiques, et Rosalie Fox et Ursula Schultze de la Division des services de référence et d'information.

Il me reste à remercier les principaux acteurs, et ceux et celles qui ont contribué de façon